
Protokół Nr XXVIII/2020
z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu, która odbyła się zdalnie 

w dniu 29 października 2020 roku

Sesja  rozpoczęła  się  w  dniu  29  października  2020  roku  o  godzinie  10.30,  
zakończyła się o godzinie 17.25.

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji               - 21

Porządek obrad przed zmianami:
1. Otwarcie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania, 
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Analiza oświadczeń majątkowych za 2019 rok.
8. Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.
9. Informacja o działalności Zakładu Utrzymania Miasta spółka z o. o.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok. 
11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  Stypendialnej

powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie
stypendiów osobom zajmującym się twórczością artystyczną.

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  Stypendialnej
powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie
stypendiów sportowych, wniosków o przyznanie nagród i wyróżnień zawodnikom i trenerom
za osiągnięcie wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie międzynarodowym i
krajowym w 2020 roku.

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności  za  pobyt  w  schroniskach  dla  osób  bezdomnych  oraz  schroniskach  dla  osób
bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego prawa
do lokalu mieszkalnego nr 18 położonego w budynku przy ul. Szklanych Domów nr 9 a w
Warszawie.

15. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów
dzierżawy po umowach  zawartych  na  czas  oznaczony do 3  lat  z  tymi  samymi  stronami,
których przedmiotem są te same nieruchomości  znajdujące się w zasobach Gminy Miasta
Łowicza. 

16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie zasad  przeprowadzania  naboru  wniosków
o zawarcie umowy najmu, w tym określenia kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania
oceny punktowej oraz wysokość obowiązkowej kaucji w budynkach mieszkalnych w ramach
programu „Mieszkanie Plus” w Łowiczu.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w  skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza.
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18. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
19. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Porządek po zmianie: 
1. Otwarcie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania, 
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Analiza oświadczeń majątkowych za 2019 rok.
8. Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.
9. Informacja o działalności Zakładu Utrzymania Miasta spółka z o. o.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok. 
11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  Stypendialnej

powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie
stypendiów osobom zajmującym się twórczością artystyczną.

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  Stypendialnej
powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie
stypendiów sportowych, wniosków o przyznanie nagród i wyróżnień zawodnikom i trenerom
za osiągnięcie  wysokich  wyników sportowych  we współzawodnictwie  międzynarodowym i
krajowym w 2020 roku.

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności  za  pobyt  w  schroniskach  dla  osób  bezdomnych  oraz  schroniskach  dla  osób
bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego prawa
do lokalu mieszkalnego nr 18 położonego w budynku przy ul. Szklanych Domów nr 9 a w
Warszawie.

15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów
dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których
przedmiotem są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza.

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie
umowy  najmu,  w  tym  określenia  kryteriów  pierwszeństwa,  zasad  przeprowadzania  oceny
punktowej  oraz  wysokość  obowiązkowej  kaucji  w  budynkach  mieszkalnych  w  ramach
programu „Mieszkanie Plus” w Łowiczu.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza.

18. Stanowisko  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie  publikacji  orzeczenia  Trybunału
Konstytucyjnego z 22 października br. w sprawie ustawy o planowaniu rodziny, ochronie płodu
ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży.

19. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
20. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1 
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Otwarcia  obrad  XXVIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  powitał Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,
Zastępcę Burmistrza Pana Bogusława Bończaka, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Pana
Arkadiusza  Podsędka  Skarbnika  Miasta   Naczelników  Wydziału,  Dyrektorów  jednostek
organizacyjnych miasta pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, przedstawicieli
stowarzyszeń i organizacji pozarządowych.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził, że proponowany porządek obrad
XXVIII Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

Ad. 3 
Protokół z XXVII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Radni innych propozycji oraz uwag nie zgłosili.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie  zgłoszono,  protokół  zostaje
przyjęty bez zmian. 

Ad. 4
Interpelacje i  zapytania.
Radny Robert Wójcik w imieniu Klubu Radnych „Łowickie .pl” złożył następujące interpelacje
i zapytania: 

 o doświetlenie przejścia dla pieszych przy SP 4.

 o montaż lustra na zakręcie ul. Kaliskiej przy SiB.

 o złożenie wniosku do programu „Racjonalna gospodarka odpadami”.

 o przekazanie przez ZUK informacji dot. ilości sprzedanej wody do celów komunalnych w
latach 2015-2019 (w m3na rok) i przez 3 kwartały 2020 r.

 o  zabezpieczenie  w  budżecie  na  2021  r.  środków  finansowych  w  kwocie  800  tys.  zł
na wykonanie projektu tunelu w ul. Mostowej wraz z drogami dojazdowymi.

 o zmianę wykonawcy inwestycji pn. „budowa kanalizacji sanitarnej” w ul. Czajki.

 o zabezpieczenie w budżecie na 2021 r. środków na tej inwestycji i budowę ul. Czajki wraz
z chodnikiem po jednej stronie ulicy.

 o przekazanie sprawozdania ZUK F01 za 3 kwartały 2020 r.

 dlaczego  nowym  systemem opłaty  za  śmieci  (od  zużycia  wody)  mają  być  objęte  tylko
budynki wielorodzinne, jaki klucz będzie zastosowany do rozliczeń.

 o jaką kwotę wzrosła/wzrośnie cena dostarczanej wody i ścieków,

 dlaczego  ZUK  złożył  wniosek  do  Wód  Polskich  o  skrócenie  terminu  obowiązywania
trzyletniej taryfy oraz o zatwierdzenie jeszcze wyższych podwyżek cen dostarczania wody i
odbioru ścieków.

 z jaką propozycją podwyższenia cen wody i ścieków dla poszczególnych grup odbiorców 
wystąpił ZUK do Wód Polskich i jak to uzasadnił.
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Radna  Zofia  Kroc złożyła  interpelację o  rozważenie  możliwości  zainstalowania  czujników
pomiaru jakości powietrza Airly wychwytujących poziom stężenia pyłów zawieszonych PM 2,5 i
PM 10.
Radny Lech Aniszewski nawiązał do ponownej negatywnej odpowiedzi na interpelację dotyczącej
remontu chodników w SP2. Jak wskazał jest mu przykro, że odpowiedź jest negatywna pomimo
wskazania  środków  finansowych  na  wykonanie  tej  inwestycji,  
a  pochodzących z mniejszych kosztów remontu niż zakładano ul. Młodzeżowej. 

Ad. 5
Informację  Burmistrza  Miasta  o  działaniach  w okresie  między  Sesjami -  przedstawił  Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Pytania  dot.  przedstawionej  informacji  zgłosili: Radna  Zofia  Kroc,  Radny  Michał  Trzoska,
Radny Robert Wójcik, Radna Zofia Wielemborek Radny Jakub Wolski, Radny Lech Aniszewski
Odpowiedzi udzielił Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  przyjęła  Informację
Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

Ad. 6
Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski - przedstawił trzy petycje jakie wpłynęły do
Rady Miejskiej:

1. w sprawie budowy kanalizacji deszczowej w ulicy Wyzwolenia.
2. w sprawie budowy nowego Żłobka Miejskiego w Łowiczu. 
3. w  sprawie  odebrania  biskupowi  Andrzejowi  Dziubie  tytułu  Honorowego  Obywatela
Łowicza.

Petycje zostają skierowane do Komisji Skarg i Wniosków i Petycji.

Radny Lech Aniszewski zwrócił się o wykonanie  oświetlenia na ul. Arkadyjskiej bezpośrednio
przed  jak  i  za  tunelem  kolejowym  z  powodu  istnienia  w  tych  miejscach  stref  całkowicie
nieoświetlonych,  w których  łatwo  o  przypadkowe potrącenie  pieszego lub  rowerzysty  w porze
nocnej.
Zdziwiła go zmiana stanowiska Burmistrza odnośnie oczyszczalni Maspexu. Jeśli miasto dopuści
do pobudowania podoczyszczalni lub oczyszczalni to okaże się, że przeinwestowano 
z   oczyszczalnią  miejską  ze  względu  na  to  iż  jej  wydajność  zakładała  odbiór  ścieków  
z Maspexu. 
Radny Robert Wójcik zapytał, jak wygląda sytuacja ze szczepieniami przeciwko grypie dla osób
starszych. 
Zapytał, dlaczego w mieście nie są odbierane opony motocyklowe.
W  mieście  od  roku  została  zlikwidowana  Strefa  Płatnego  Parkowania  a  osoby  utrzymują
upomnienia z 2018 roku. Jeśli to tak działa to nie ma sensu do strefy wraca
. W mieście są miejsca wolne i jest, gdzie zaparkować. 
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Stwierdził, że jest mu wstyd za wykonanie ul. Czajki. Został zdarty asfalt i tą ulic się nikt się nie
interesuje.  Po  co  było  zaczynać  inwestycję  jak  przerasta  ona  wykonawcę,  czyli  Zakład  Usług
Komunalnych. Niech tą inwestycję wykona inny wykonawca. Jako Radny zadeklarował, że zrobi
wszystko, żeby ta inwestycja została wykonana. 
Budżety obywatelskie w ościennych miastach są realizowane, dlaczego w Łowiczu nic się nie robi.
Miasto otrzymało 8 milionów złotych środków rządowych.
Złożył wniosek o zmianę planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok o przeprowadzenie przez
Komisję Rewizyjną pilnej kontroli rozliczenia dotacji za I półrocze 2020 r. przez Klub Sportowy
„Księżak”. 
Radna Zofia Kroc podziękowała Burmistrzowi za pomoc w rozebraniu płotu znajdującego się w
pasie drogowym. 
Radny Paweł Pięta zapytał o wsparcie miasta dla mobilnego punktu pobierania krwi. 
Zapytał  co  z  trzema  stowarzyszeniami,  które  nie  otrzymały  lokali  w  budynku  przy  Alejach
Sienkiewicza. Burmistrz zapewniał, że cyt. „nikt nie zostanie nie zaopiekowany”. 
Radny  Jakub  Wolski nawiązał  do  faktu,  że  grupa  radnych  „Łączy  nas  Łowicz”  zebrała
się wspólnie co widać na kamerach. Po to jest organizowana sesja w trybie zdalnym, aby Radni
się ze  sobą  nie  kontaktowali.  Grupowanie  się  radnych  stanowi  zagrożenie  i  jest  bez  sensu.
Zaapelował o rozwagę.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  dopełnił  wszystkich
formalności przy zwołaniu sesji w trybie zdalnym,  nie odpowiada natomiast  za Radnych,  gdzie
dokonali podłączenia do sesji zdalnej.
Radny Paweł Pięta zauważył, że grupowanie się Radnych w jednym miejscu przy uczestnictwie w
sesji zdalnym generuje problemy w technicznym połączeniu.
Radny Dariusz Dzik poparł propozycję lepszego oświetlenia wszystkich przejść dla pieszych –
pasów w mieście. 
Radny Paweł Pięta  prosił  wcześniej  o wykonanie ekspertyzy,  która wskaże,  gdzie  prawidłowo
powinny być usytuowane przejścia dla pieszych, punkty newralgiczne dot. rowerów i  pieszych.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski w 2018 roku na początku kadencji mówił o
systemowym  rozwiązaniu  problemu  w mieście  i  o  doświetleniu  miasta  i  przejść  dla  pieszych.
Zastanawiał się czy jest sens wykonania ekspertyzy ze względów finansowych. Opracować należy
projekt  i  etapami  rozpoczynając  od  najbardziej  problematycznych  miejsc  doświetlać  miasto.
Kwestie doświetlenia przejść dla pieszych należy rozwiązać kompleksowo. 
Poparł słuszne uwagi Radnego P. Piety i D. Dzika  w tej kwestii.
Radny  Michał  Terenowicz   podziękował  jako  Przewodniczący  Komisji  za udział  Radnych
w wizytacji  ul.  Czajki,  zależało  mu  bowiem  na  pokazaniu  jak  nie  powinno  się  wykonywać
inwestycji. W grudniu 2019 roku Rada Miejska przeznaczyła w budżecie środki na podwyżki do
wynagrodzeń pracowników zapytał,  czy podwyżki  były,  a jeśli  nie to, czy będą.  W ZUK takie
podwyżki były z wyrównaniem od dnia 1 kwietnia. Docierają słuchy, że coraz więcej osób chce
odejść z Urzędu Miejskiego. Nie jest to dziwne się, skoro zarabiają po 2100 zł na rękę. Nie ma w
urzędzie zrozumienia kadry kierowniczej dla zwykłych pracowników. 
Radna Zofia Wielemborek klub Radnych „Łączy nas Łowicz” rozmawiał na temat podwyżek z
Burmistrzem,  zwróciliśmy  uwagę  na  podwyżki  dla  osób  najmniej  zarabiających   najdłużej
pracujących w urzędzie. Oczekują na podjęcie decyzji ze strony pana Burmistrza.
Radny Robert Wójcik zapytał Radną Zofię Wielemborek, czy Klub Radnych „Łączy nas Łowicz”
głosował w grudniu za przekazaniem 150 tys., bo z tego co pamięta to chyba nie.

5



Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski poprosił o niepolemizowanie ze sobą. Zapytał
o problematyczną nieruchomość na ul. Bolimowskiej, co udało się w tej sprawie.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz,  jeśli  chodzi  o  doświetlenie  terenu  przy  tunelu
na ul. Arkadyjskiej to wymaga ustaleń i analizy jest to teren PKP.    
Uściślił, że jeśli chodzi o podczyszczalnię ścieków na terenie zakładu ZPOW, jest możliwa zgodnie
z aktualnie obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego.
Miasto  podpisało  umowę  z  8  przychodniami  w  sprawie  szczepień  przeciw  grypie,
ale nie ma szczepionek w całym kraju.
Jeśli chodzi o odbiór opon motocyklowych to nie nadają się one do recyklingu. 
Stwierdził, że Strefa Płatnego Parkowania jest lepsza niż to co jest w obecnej chwili.
Radni wyrażali opinię, aby w obecnym czasie nie realizować budżetu obywatelskiego w mieście.
Obecnie miasto realizuje duże, już rozpoczęte, inwestycje.
Miasto wykazuje dobrą wolę i wsparcie dla mobilnego punktu krwiodawstwa, dalszym wsparciem
zajmie się Sekretarz Miasta.
Realizowane są trasy i ścieżki rowerowe przy budowie dróg dojazdowych do wiaduktu. Ekspertyzą
miasto zajmie się później.
Wymiana i doświetlenie nowych przejść to koszt ok. 5 mln zł.    
Jeśli  chodzi  o  podwyżki  to  jest  duże  zrozumienie  pracowników,  wydatki  nie  bilansują
się z dochodami. Obecnie z Panem Skarbnikiem zajmują się tworzeniem budżetu Miasta Łowicz
na 2021 rok. Zajmie się rozmowami na temat regulacji płac a nie podwyżek.
W  sprawie  nieruchomości  na  ul.  Bolimowskiej  nic  się  nie  zmieniło,  miasto  czeka  na  analizę
po realizacyjną natężenia hałasu, która będzie w roku przyszłym.
Radny  Robert  Wójcik wykazał  zaskoczenie,  że  w  obecnym  planie  zagospodarowania
przestrzennego  można budować podczyszczalnię.  Do tej  pory nie  było o tym mowy.  Osobiście
wypowiadał się za zawieszeniem realizacji budżetu obywatelskiego, ale nie miało wówczas miasto
8 milionów złotych środków cowidowych. 
Nadwyżka operacyjna z roku na roku będzie spadać. W sprawie podwyżek to nie może być tak, że
podwyżki  płac  są  w  jednostce  budżetowej  miasta,  jednostka  ta  twierdzi,  że  nie  ma  środków
finansowych  a  w  Urzędzie  Miejskim  tych  podwyżek  nie  ma.  Wszystkich  należy  traktować
jednakowo.  Należy  dać  chociaż  podwyżkę  inflacyjną.  Jeśli  Burmistrz   zechce  to w 15  minut
pokaże, gdzie znaleźć środki na podwyżki. 
Radny Lech Aniszewski poprosił o zwrócenie się do PKP o wyrażenie zgody na postawienie lamp
oświetleniowych przy tunelu na ul. Arkadyjskiej. Pisemny wniosek w tej sprawie dostarczy. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz chodzi o podczyszczalnię na terenie zakładu ZPOW zawsze
była taka  możliwość, nie było zmiany planu.
Jeśli chodzi o lokale dla stowarzyszeń, to w ubiegłym miesiącu została w tej sprawie udzielona
odpowiedź i to chodziło o 2 stowarzyszenia, 3 stowarzyszenia zrezygnowały tam z lokalu. Odmowa
spowodowana jest rezerwacją 3 pomieszczeń dl Samorządowej Szkoły Muzycznej.
Radny Krzysztof Olko skoro Rada popiera wnioski dot. bezpieczeństwa pieszych poprosił, aby w
przyszłorocznym  budżecie  ująć  dwa  wnioski  które  wygrały  w  ubiegłorocznym  budżecie
obywatelskim chodzi o aktywne przejścia dla pieszych.
Radny  Robert  Wójcik przypomniał  o  złożonym  wniosku  dot.  zlecenia   Komisji  Rewizyjnej
przeprowadzenia  pilnej  kontroli  rozliczenia  dotacji  za  I  półrocze  2020 r.  przez  Klub Sportowy
„Księżak” i poprosił o przegłosowanie wniosku.                  
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Przewodniczący Rady Miejskiej  Jacek Wiśniewski zarządził przerwę 10 minut od godz.11:50 do
godz.12:18.

Po przerwie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie  wniosku  do  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2020  rok  o wykonanie  kontroli
rozliczenia dotacji za I półrocze 2020 roku przez Klub Sportowy "Księżak Łowicz".

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski „wstrzymał się” od głosu.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura „wstrzymała się” od głosu.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska „wstrzymał się” od głosu.
16. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

11 „za”, 3 „przeciw”, 7 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów przyjęła wniosek  do planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok o wykonanie kontroli
rozliczenia dotacji za I półrocze 2020 roku przez Klub Sportowy "Księżak Łowicz". Na następną
Sesję Rady zostanie przygotowana stosowna uchwała. 

Radny Jakub Wolski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie jest przeciwny tej kontroli. Do
końca  roku  zostało  bardzo  mało  czasu.  Obecnie  ze  względu  na  zakażenie  koronawirusem jest
niedostępny, poprosił Zastępcę Przewodniczącego Komisji Radną Wiesławę Gęburę zajęcie się tą
sprawą. 
Radna Zofia Wielemborek  w imieniu Klubu Radnych „Łączy nas Łowicz” złożyła  wniosek o
wprowadzenie  do  porządku  obrad  stanowiska  Rady  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie
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publikacji  orzeczenia  Trybunału  Konstytucyjnego  z  22  października  br.  w  sprawie  ustawy  o
planowaniu rodziny, ochronie płodu ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewki,  aby  móc  wprowadzić   to  stanowisko
do porządku  obrad  należy  je  przesłać  wszystkim  Radnym  celem  zapoznania  się.  Najlepiej
przygotować to stanowisko i wprowadzić je na następną listopadową sesję.
Radna Zofia Wielemborek  stwierdziła,  że może zaraz przesłać treść tego stanowiska do Biura
Rady.  Może   również  odczytać  treść   stanowiska.  W  trakcie  przerwy  Radni  będą  mogli  się
zapoznać.
Radny Michał Trzoska poparł propozycję Przewodniczącego Rady, aby Radni mogli się z treścią
stanowiska zapoznać i wprowadzić je do porządku następnej sesji. Jego również bulwersują inne
sprawy i może też przygotować apel Rady. Poprosił o przełożenie tego na następną sesję.         
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski wygląda to trochę niepoważnie był czas, aby
to starannie przygotować. Poprosił, aby to przełożyć na następną sesję.
Radna  Zofia  Wielemborek  jest  to  kilkuzdaniowy  dokument  i  można  w  przerwie  się  z  nim
zapoznać.
Radny Robert Wójcik stwierdził, że jest to bardzo ważne stanowisko w kilka minut może zostać
przesłane Radnym i nie widzi tu żadnego problemu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski wyraził zgodę, aby przesłać stanowisko do
Biura  Rady,  które  roześle  je  wszystkim  Radnym,  w  przerwie  zapoznają  się  z  nim  Radni
i zadecydują o wprowadzeniu  do porządku obrad. .
Zarządził przerwę w obradach od 12.37 do 13.28. celem przesłania Radnym stanowiska. 
Po przerwie

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 18 punktu "Stanowisko Rady Miejskiej w
Łowiczu  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie  publikacji  orzeczenia  Trybunału
Konstytucyjnego z 22 października br. w sprawie ustawy o planowaniu rodziny, ochronie płodu
ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży". 

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”.
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski „wstrzymał się” od głosu.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc nie brała udziału w głosowaniu.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
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16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „przeciw”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

11 „za”, 6 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów wprowadziła do porządku obrad w punkcie 18 "Stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w
sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie  publikacji  orzeczenia  Trybunału  Konstytucyjnego  z 22
października br. w sprawie ustawy o planowaniu rodziny, ochronie płodu ludzkiego i warunkach
dopuszczalności przerywania ciąży.", a pozostałe punkty ulegają przesunięciu.

Ad. 7 
Analiza  oświadczeń majątkowych za  2019 rok –  przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej
Jacek Wiśniewski i Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Pan  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła Analizę
oświadczeń majątkowych za 2019 rok. 

Ad. 8
Informację o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o. - przedstawił Pan Robert
Florczak Prezes Zarządu Zakładu Energetyki Cieplnej w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

W dyskusji głos zabrali: Radni Jakub Wolski i Robert Wójcik. 
Odpowiedzi udzielili: Pan Robert Florczak Prezes Zarządu Zakładu Energetyki Cieplnej w Łowiczu
i Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz.

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Michał Terenowicz.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła
Informację o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o. o.

Ad. 9
Informację  o  działalności  Zakładu  Utrzymania  Miasta  spółka  z  o.  o.  – przedstawił
Pan Grzegorz Gawroński Prezes Zarządu Zakładu Utrzymania Miasta.

(stanowi załącznik)
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W dyskusji głos zabrali Radni: , Zofia Kroc, Robert Wójcik, Lech Aniszewski.
Odpowiedzi udzielił Pan Grzegorz Gawroński Prezes Zarządu Zakładu Utrzymania Miasta.

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Michał Terenowicz.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła
Informację o działalności Zakładu Utrzymania Miasta spółka z o. o.

Radny  Jakub  Wolski  poinformował,  że  otrzymał  informację  o  śmierci  Biskupa  ks.  Józefa
Zawitkowskiego. Zaproponował,  aby  uczcić to minutą ciszy. 
Radni uczcili minutą ciszy śmierć Biskupa ks. Józefa Zawitkowskiego.

Ad. 10 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmian budżetu  Miasta  Łowicza  na 2020 rok  –
przedstawił  Pan Arkadiusz Podsędek, Skarbnik Miasta. 

(stanowi załącznik)

Radny Robert  Wójcik w  imieniu  Klubu  Radnych  „Łowickie  pl”  złożył  wniosek  do  projektu
uchwały o zmniejszenie wydatków budżetowych w rozdziale 75095 - pozostała działalność o kwotę
275 000 zł (na zwiększenie kapitału zakładowego ZUM Sp. z o. o.) i przeznaczenie tej kwoty na
nowe  zadanie  inwestycyjne  pod  nazwą:  "Wykonanie  dokumentacji  budowy  ul.  Czajki  wraz  z
chodnikiem”.                          

W  dyskusji  wzięli  udział:  Radny  Robert  Wójcik,  Radny  Lech  Aniszewski,  Radny  Michał
Terenowicz, Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta, Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie w  niosku do projektu uchwały o zmniejszenie wydatków budżetowych w rozdziale
75095 - pozostała działalność o kwotę 275 000 zł (na zwiększenie kapitału zakładowego ZUM Sp. z
o.  o.)  i  przeznaczenie  tej  kwoty  na  nowe  zadanie  inwestycyjne  pod  nazwą:  "Wykonanie
dokumentacji budowy ul. Czajki wraz z chodnikiem”.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „przeciw”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
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12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

11 „za”, 10 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów przyjęła wniosek   o zmianę projektu uchwały.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów– przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie  projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok wraz z
przyjętym wnioskiem. 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za.
12. Radny Leszek Plichta „wstrzymał się” do głosu”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”. 
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.
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19 „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:
Uchwałę Nr XXVIII/245/2020

Ad. 11 
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  radnych  do  Komisji  Stypendialnej
powoływanej  przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie
stypendiów osobom zajmującym się twórczością artystyczną - przedstawił Pan Michał Zalewski
Naczelnik Wydziału  Kultury, Sportu i Turystyki. 

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik zgłosił kandydaturę Radnego Michała Terenowicza, który wyraził zgodę.
Radna Zofia Kroc zgłosiła kandydaturę Radnej Zofii Wielmborek, która wyraziła zgodę.
Radny Michał Trzoska zgłosił kandydaturę Radnego  Krzysztofa Igielskiego, który wyraził zgodę.
Radny Tadeusz Żaczek złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie zamknięcia listy kandydatów do Komisji Stypendialnej powołanej przez Burmistrza do
rozpatrzenia wniosków o przyznanie stypendiów osobom zajmującym się twórczością artystyczną.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów zamknęła listę kandydatów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych do Komisji Stypendialnej powoływanej
przez  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o przyznanie  stypendiów  osobom
zajmującym  się  twórczością  artystyczną  z  Radnymi:  Michałem  Terenowiczem,  Zofią
Wielemborek i Krzysztofem Igielskim.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
większością głosów:         

Uchwałę  Nr XXVIII/246/2020

Ad. 12 
Projekt uchwały  w sprawie wyboru radnych do Komisji Stypendialnej powoływanej przez
Burmistrza Miasta Łowicza do rozpatrzenia wniosków o przyznanie stypendiów sportowych,
wniosków o przyznanie nagród i wyróżnień zawodnikom i trenerom za osiągnięcie wysokich
wyników sportowych we współzawodnictwie międzynarodowym i krajowym w 2020 roku -
przedstawił Pan Michał Zalewski Naczelnik Wydziału  Kultury, Sportu i Turystyki.

(stanowi załącznik)
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Radna Zofia Kroc zgłosiła kandydaturę Radnego Grzegorza Durki.
Radny Grzegorz Durka nie wyraził zgody i zgłosił kandydaturę Radnego Łukasza Jażdżyka,
który wyraził zgodę.
Radny Michał Terenowicz  zgłosił  kandydaturę Radnego  Pawła Pięty, który wyraził zgodę.
Radny  Jakub  Wolski  zapytał  dlaczego  w  tej  komisji  stypendialnej  jest  tylko  dwóch
przedstawicieli Rady a trzech przedstawicieli Burmistrza.
Pan  Michał  Zalewski,  ponieważ  takie  są  zapisy  uchwały  z  2011  roku,  można  te  zapisy
w przyszłości zmienić .
Radna Wiesława Gębura zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa Olko, który wyraził zgodę.
Radny Tadeusz Żaczek złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie zamknięcie listy kandydatów do Komisji Stypendialnej powoływanej przez Burmistrza
Miasta  Łowicza  do  rozpatrzenia  wniosków  o  przyznanie  stypendiów  sportowych,  wniosków o
przyznanie  nagród  i  wyróżnień  zawodnikom  i  trenerom  za  osiągnięcie  wysokich  wyników
sportowych we współzawodnictwie międzynarodowym i krajowym w 2020 roku.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik „wstrzymał się” od głosu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów zamknęła listę kandydatów.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski zaproponował  zasady  głosowania  nad
wyborem  dwóch Radnych do Komisji Stypendialnej. Radni będą głosować kolejno na każdego
kandydata.  Radny może tylko dwa razy  oddać głos „za”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie na kandydata do Komisji Stypendialnej – Radnego Łukasza Jażdżyka.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski „wstrzymał się” od głosu.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

15 „za”, 3 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie na kandydata do Komisji Stypendialnej – Radnego Pawła Pięty.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „wstrzymał się” od głosu.
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł „wstrzymał się” od głosu.
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12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 0 „przeciw”, 5 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie na kandydata do Komisji Stypendialnej – Radnego Krzysztofa Olko.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „przeciw”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski „wstrzymał się” od głosu.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu.
9. Radna Zofia Kroc „wstrzymała się” od głosu. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta „wstrzymał się” od głosu.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska „wstrzymał się” od głosu.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu.

7 „za”, 6 „przeciw”, 8 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów wybrała do Komisji Stypendialnej Radnych: Łukasza Jażdżyka i Pawła Piętę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie wyboru radnych do Komisji Stypendialnej powoływanej
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przez Burmistrza Miasta Łowicza do rozpatrzenia wniosków o przyznanie stypendiów sportowych,
wniosków  o  przyznanie  nagród  i  wyróżnień  zawodnikom  i  trenerom  za  osiągnięcie  wysokich
wyników  sportowych  we współzawodnictwie  międzynarodowym  i  krajowym  w  2020  roku  z
Radnymi: Łukaszem Jażdżykiem i Pawłem Piętą.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
większością głosów:

Uchwałę  Nr XXVIII/247/2020

Ad. 13
Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności  za  pobyt  w  schroniskach  dla  osób  bezdomnych  oraz  schroniskach  dla  osób
bezdomnych  z  usługami  opiekuńczymi  -  przedstawiła  Pani  Izabela  Klimkiewicz,  Kierownik
Działu Administracyjno-Kadrowego Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

(stanowi załącznik)

W dyskusji głos zabrali Radni  :Michał Trzoska, Wiesława Gębura i Zofia Kroc.
Odpowiedzi udzieliła   Pani Izabela  Klimkiewicz Kierownik Działu Administracyjno-Kadrowego
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Radny Leszek Plichta.
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(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności
za pobyt w schroniskach dla osób bezdomnych oraz schroniskach dla osób bezdomnych z
usługami opiekuńczymi.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosowała „za”.
5. Radna Wiesława Gębura „wstrzymała się” od głosu.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko „wstrzymał się” od głosu.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek „wstrzymała się” od głosu.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

16 „za”, 0 „przeciw”, 5 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  większością głosów
Uchwałę Nr XXVIII/248/2020

Ad. 14
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego prawa
do lokalu mieszkalnego nr 18 położonego w budynku przy ul. Szklanych Domów nr 9 a w
Warszawie -  przedstawiła Pani Agnieszka Karczewska, pełniąca obowiązki Naczelnik Wydziału
Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa. 

(stanowi załącznik)

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Michał Terenowicz.

(stanowi załącznik)
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził, że jest kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż spółdzielczego prawa
do lokalu mieszkalnego nr 18 położonego w budynku przy ul. Szklanych Domów nr 9 a w
Warszawie.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:
Uchwałę Nr XXVIII/249/2020

Ad. 15
Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów
dzierżawy  po  umowach  zawartych  na  czas  oznaczony  do  3  lat  z  tymi  samymi stronami,
których przedmiotem są te  same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta
Łowicza –  przedstawiła  Pani  Agnieszka  Karczewska,  pełniąca  obowiązki  Naczelnik  Wydziału
Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

W dyskusji głos zabrała Radna Zofia Kroc, odpowiedzi udzieliła Pani Agnieszka Karczewska, po. 
Naczelnika Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i  Rolnictwa.
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Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Michał Terenowicz.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy
po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat z tymi samymi stronami, których przedmiotem
są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
Uchwałę Nr XXVIII/250/2020

Ad. 16
Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  przeprowadzania  naboru  wniosków
o zawarcie  umowy  najmu,  w  tym  określenia  kryteriów  pierwszeństwa,  zasad
przeprowadzania  oceny  punktowej  oraz  wysokość  obowiązkowej  kaucji  w  budynkach
mieszkalnych w ramach programu „Mieszkanie Plus” w Łowiczu – przedstawiła Pani Monika
Jagieła Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji głos zabrali: Radni Zofia Kroc i Michał Trzoska. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski zarządził 10 minut przerwy 

Przerwa trwała od godz. 14.27  do godz. 14.40.
Po przerwie.

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Radny Leszek Plichta.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały w  sprawie  zasad  przeprowadzania  naboru  wniosków  o zawarcie
umowy  najmu,  w  tym  określenia  kryteriów  pierwszeństwa,  zasad  przeprowadzania  oceny
punktowej oraz wysokość obowiązkowej kaucji w budynkach mieszkalnych w ramach programu
„Mieszkanie Plus” w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie: 
Uchwałę Nr XXVIII/251/2020

Ad. 17
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza - przedstawiła Pani Monika Jagieła Naczelnik
Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej.

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej – przedstawił Przewodniczący Radny Leszek Plichta.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały w  sprawie zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów: 
Uchwałę Nr XXVIII/252 /2020

Ad. 18
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski w związku z przyjęciem do porządku obrad
sesji  przyjęcia  stanowiska  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie  publikacji  orzeczenia
Trybunału  Konstytucyjnego  z  22  października  br.  w  sprawie  ustawy  o  planowaniu  rodziny,
ochronie płodu ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży.
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Poinformował, że zgodnie z art. 7 Konstytucji RP organy władzy publicznej działają na podstawie i
w granicach prawa. Powoduje to, że mogą podejmować tylko te działania, na które zezwala im
prawo.
Przepisy ustawy ustrojowej (art.18 w związku z art. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym), ani inne
przepisy  szczególne  nie  przewidują  dla  Rady  Gminy  kompetencji  do  wypowiadania   się   w
sprawach, o których mowa w przedłożonym projekcie. 
Bowiem Rada gminy może wypowiadać się tylko w zakresie powierzonych jej zadań. Dotyczy to
także sytuacji, gdy stanowisko rady jest niewiążące i stanowi np. apel czy deklarację. Opinia rady
może dotyczyć tylko kwestii, które pozostają w zakresie działania gminy. Sprawy ogólnokrajowe
nie należą do właściwości gminy i rady gminy. 
W związku z powyższym zasadnym jest zdjęcie  tego punktu z porządku obrad sesji.

Radna  Zofia  Wielemborek  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Przewodniczącego  Rady  podała
przykład  podjętych  przez  inne  miasta  stanowisk  w sprawie  poparcia  dla  Białorusi.  Przytoczyła
wyrok  WSA w Olsztynie  z  2014 roku w sprawie podejmowania  przez rady gminy podobnych
stanowisk. Okazuje się, że Wojewodowie nie uchylają tego typu stanowisk.
Radny Michał Trzoska  Sąd Administracyjny w Łodzi wydał 2016 r. wyrok w sprawie Gminy
Głowno, która przyjęła apel o stosowanie przepisów Trybunału Konstytucyjnego, pomimo że, nie
były  publikowane.  Wojewoda  uznał  apel  za  nie  ważny,  a  WSA  oddalił  sprawę,  podając
uzasadnienie.
Radny Robert Wójcik poprosił o 5 minut przerwy.
Radny Krzysztof Janicki czy to stanowisko zostanie przyjęte czy nie to okaże się w głosowaniu.
To jest sumienie każdego Radnego. Stanowisko to będzie ważne dla mieszkańców. 
Radny Krzysztof Olko Rada Miejska w Łowiczu głosowała już różne apele i stanowiska. Dziwi go
fakt obaw Radnych przed głosowaniem przedmiotowego stanowiska. Podał przykład innych miast
w Polsce, które przyjmują stanowiska i apele.
Radny Robert Wójcik dwa miesiące temu klub Radnych „Łowickie pl.” zgłosił do porządku  sesji
projekt stanowiska o przestrzeganiu praw człowieka. Radni z Klubu Radnych „Łączy nas Łowicz”
są niekonsekwentni w swoich działaniach.
Radny  Jakub  Wolski zwrócił  się  z  apelem  o  niepodejmowanie  tego  stanowiska,  to  nie  jest
kompetencja  Rady  Miejskiej.  Owszem  jest  to  ważna  sprawa,  ale  wprowadzi  to  niepotrzebną
dyskusję. W dniu, w którym zmarł biskup Józef Zawitkowski, który był obrońcą życia. 
Ponowił prośbę o zdjęcie  z porządku obrad stanowiska.  
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stanowiska  i  apele  wyrażane  jako  organ
kolegialny mają najgłębszy sens, gdy jest pełna zgoda w radzie i są zatwierdzane przez aklamację.
Teraz oprócz braku podstawy prawnej w stanowisku, nie ma pełnej zgody w radzie. Czy jest sens,
aby to stanowisko głosować. Nie chce się podpisywać pod takim stanowiskiem. Sens jest, gdy jest
zgoda co do treści stanowiska, malałoby to odpowiedni wymiar. W tym przypadku takiego sensu
nie ma.  Zaapelował  do wnioskodawców o przemyślenie i  zmianę na stanowisko, które podpiszą
chętni Radni. Poprosił o nienarzucanie stanowiska Radnym w tej sprawie.
Radna  Zofia  Kroc ze  względów  technicznych  i  nie  odebrała  stanowiska  ze  swojej  skrzynki
emaliowej  i nie będzie brała udziału w głosowaniu, popiera wniosek o zdjęcie przedmiotowego
stanowiska  z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził  5 minut przerwy. 
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Przerwa trwała od 16:40 do 16:52

Po przerwie

Radny Krzysztof Olko zwrócił się z apelem do Radnych o niezdejmowanie tego puntu z porządku
obrad.  Podał  przykład  uchwały  podjętej  przez  Powiat  Łowicki  mocno  wykraczającej  poza
kompetencje rady.
Radna Zofia Kroc jeśli wnioskodawcy z Klubu  Radnych „Łączy nas Łowicz” chcą niech zgłoszą
swoje stanowisko jest to każdego prywatna delikatna sprawa. Poprosiła o zdjęcie tego punktu z
porządku obrad sesji. 
Radny Krzysztof Igielski jako Radny ma swoje poglądy, ale są w radzie są osoby o diametralnie
innych światopoglądach i należy to szanować. Zaapelował o cyt. „nie łamanie sobie kręgosłupów
moralnych”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie swojego wniosku o zdjęcie z porządku obrad punktu 18 "Stanowisko Rady Miejskiej w
Łowiczu  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie  publikacji  orzeczenia  Trybunału
Konstytucyjnego z 22 października br. w sprawie ustawy o planowaniu rodziny,  ochronie płodu
ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży.". 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

9 „za”, 9 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  nie  zajęła
stanowiska  w  sprawie  zdjęcia  pkt  18  z  porządku  obrad.  Zatem  punkt  18  "Stanowisko  Rady
Miejskiej  w Łowiczu w sprawie wyrażenia sprzeciwu odnośnie publikacji  orzeczenia Trybunału
Konstytucyjnego z 22 października br. w sprawie ustawy o planowaniu rodziny, ochronie płodu
ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży." pozostaje w porządku obrad.     

Radny Michał Trzoska jest  radnym od trzech kadencji,  są chwile,  że jest dumny z Miejskiej
Rady, jest pod wrażeniem niektórych dyskusji cyt. „jak Radni potrafią się pięknie różnić”. 
Zamiast zajmować się problemami miasta wchodzimy na tematy ideologiczne i polityczne. Wielu
Radnych  apelowało  w  tej  radzie,  aby  nie  robić  tu  w  radzie  polityki.  Opowiadając  się za tym
stanowiskiem stajemy po jednej ze stron w sporze. Tym stanowiskiem zachęcamy do protestów, do
wyjść na ulicę i cyt. „dolewamy oliwy do ognia”. Tym stanowiskiem doprowadzimy do eskalacji
konfliktu.  Obecne  protesty  to  wypadki  bezczeszczenia  miejsc  kultu,  pomników.  Zaapelował  o
nieprzyjmowanie stanowiska. 
Radna  Zofia  Wielemborek nie  jest  jej  celem,  aby  wypowiadać  się  politycznie.  Propozycja
przedłożonego stanowiska  nie jest  również dolewaniem oliwy do ognia, jest propozycją i drogą do
uspokojenia i wyciszenia napięć. Przepisy z 1993 roku mogły by dalej obowiązywać. Nie popiera
tak daleko idących zachowań osób protestujących dotyczących bezczeszczenia kościołów. Każdy
Radny może głosować, jak chce. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśnieski  nikt nie ma obawy wyrazić swoje zdanie. Apel
dotyczył, aby nie zmuszać całej rady do podpisania się pod tym stanowiskiem wiedząc, że rada jest
podzielona.  Nie  widzi  problemu,  żeby  wnioskodawcy  podpisali  się  pod  stanowiskiem  i  je
przedstawili. 
Radna  Wiesława  Gębura  zwróciła  uwagę  na  fakt,  że  nikt  z  Radnych  nie  jest  zmuszany,
jak ma głosować. Nie jest to atak na rząd jest to postulat. Prezydent RP ma podobne stanowisko
i wiele osób z kościoła katolickiego. Radni z Klubu Radnych „Łączy nas Łowicz” nie chcą rozlewu
krwi chcą żyć w sposób demokratyczny. 
Radny Robert Wójcik podziękował za to stanowisko Klubowi „Łączy nas Łowicz” szkoda, że nie
używano  podobnych  argumentów  przy  stanowisku  o  obronie  praw  człowieka,  które  zdjęto  z
porządku obrad sesji kilka miesięcy temu.  
Radny  Paweł  Pięta  stwierdził,  że  jest  pewnym  nadużyciem  mówienie,  że  przyjęcie  tego
stanowiska zachęci do wyjścia na ulicę.
Radny Krzysztof  Igielski wierzy  w zapewnienia,  że  nikt  nie  chce  rozlewu krwi  i  dewastacji
pomników. Za tym wszystkim stoją  nie kobiety, które protestują. Pod ten protest być może słuszny,
podszywają  się  środowiska,  które  szkodzą  protestowi.  Potrzebny  jest  w  tej  materii  zdrowy
rozsądek.
Radny  Michał  Trzoska nie  wątpi  w  dobre  intencje  wnioskodawców,  ale  pamięta  jakie  były
reakcje, jeśli jakieś głosowanie poszło nie po myśli Burmistrza np. w sprawie KS „Pelikana” czy w
też w sprawie tunelu. 
Zamieszczenie adresu aktywistki „Prolive” na stronie internetowej spowodowało, że pod jej domem
są ogromne protesty.
Radny Robert Wójcik zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził,  że jest kworum i zaproponował
głosowanie  Stanowiska  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  wyrażenia  sprzeciwu  odnośnie
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publikacji  orzeczenia  Trybunału  Konstytucyjnego  z  22  października  br. w sprawie  ustawy  o
planowaniu rodziny, ochronie płodu ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży. 

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „przeciw”.
4. Radny Dariusz Dzik nie brał udziału w głosowaniu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „przeciw”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc nie brała udziału w głosowaniu.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”.
13. Radny Józef Szczepanik „wstrzymał się” od głosu.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „przeciw”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa „wstrzymał się” od głosu.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

9 „za”, 7 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  Rada  Miejska  większością
głosów przyjęła Stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie wyrażenia sprzeciwu odnośnie
publikacji  orzeczenia  Trybunału  Konstytucyjnego  z  22  października  br. w sprawie  ustawy  o
planowaniu rodziny, ochronie płodu ludzkiego i warunkach dopuszczalności przerywania ciąży. 

Po głosowaniu
Radny  Jakub  Wolski stwierdził,  że  jest  to  skandaliczne,  że  przyjęto  stanowisko,  któremu
był przeciw.  Zrobiono  bardzo  źle  Radzie  Miejskiej  i  Łowiczowi.  Jest  mu  bardzo  przykro,
że przyjęto  stanowisko, które jest rzeczą światopoglądową, która odbija się na naszej wierze. Wie,
jak kto głosował, kto się wstrzymał. Podał przykład Radnego Henryka Zasępy konfratera, który się
wstrzymał, który prowadza ks. Biskupa pod rękę, zapytał, czy pójdzie teraz do kościoła i przyjmie
komunię świętą.
Ad. 19
Następna Sesja Rady Miejskiej planowana jest w dniu 26 listopada 2020 r. o godz. 10.00  w
trybie zdalnym.

1. Informacja nt. realizacji  inwestycji  dot. budowy wiaduktu i modernizacji oczyszczalni
miejskiej.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  -  poinformował  o  planowanych
posiedzeniach komisji:
  3 listopada 2020 r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji godz. 14.00
16 listopada 2020 r. Komisja Społeczna godz. 15.00  
17 listopada 2020 r. Komisja Mieszkaniowa i Socjalna godz. 14.00.
18 listopada 2020 r. Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta godz. 15.00  
23 listopada 2020 r. Komisja Rewizyjna godz. 10.00.
24 listopada 2020 r. Komisja Budżetu i Finansów  godz. 15.00.

Ad. 20
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowały:

Jadwiga Kardjalik
Inspektor

  
Katarzyna Marczak

Inspektor

Przewodniczący Rady

Jacek Wiśniewski
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